
Zápis z veřejného zasedání zastupitelstva obce Olešnice I/2025 

 
Termín: 29.01.2025 v 19:00 hod. 
Místo:  OU Olešnice 
Přítomní:  zastupitelé: Zdeněk Šich, Mgr. Radek Čermák, Martin Deči, Miloš Marek, Radomír Salaba,  

Vojtěch Marek, Dana Ševrová 
 dle prezenční listiny  

 
Omluveni:  Jiří Hovorka, Tomáš Franců 
 
Hosté: Kamila Augustinová, Zdeňka Weidemannová (účast na ZO od 19:00 do 19:30) 
    
Schůzi řídí: starosta Zdeněk Šich 
 
Ověřovatelé zápisu: Mgr. Radek Čermák, Dana Ševrová 
Zapisovatel: Zdeňka Janů 
   
Program: 

1) Informace ke stavbě hasičské zbrojnice 
2) žádosti o dotace v roce 2025 
3) informace ke kronice + video – web 
4) ostatní agenda obce 

Schválení programu: PRO 7  ZDRŽ. 0   PROTI 0  
 
Kontrola usnesení z minulého zasedání ZO: 

• Schválený rozpočet byl vyvěšen 
• Schválené rozpočtové opatření bylo vyvěšeno 
• Vyhláška 1/2025 byla vyvěšena 

 
Starosta obce přivítal zastupitele a zahájil 1. Zasedání v roce 2025 

 
1) Dětské hřiště u hospody 

R. Čermák na podnět občanů měl shlédnout stav dětského hřiště u pohostinství. Pí. Weidemannová uvádí, že na 
hřišti jsou kameny, které by tam být neměly, dále uvádí, že se ze hřiště stalo skladiště hraček, která tam jsou 
ponechány a tvoří to tam nepořádek. Pí. Weidemannová, navrhuje dát na hřiště označení, že hračky se na hřišti 
neodkládají. Dále by na hřiště měl být umístěn koš na odpadky.  
Paní Augustinová uvádí, že u hřiště by bylo vhodné umístit lavičky. 
Paní Weidemannová nabízí, že je ochotná se o hřiště postarat, dohlédnout na pořádek atd. Radek Čermák celou 
situaci shrnul s tím, že na hřiště bude umístěna cedule s výzvou k odstranění hraček do nějakého termínu, následně 
budou hračky zlikvidovány a hřiště bude uklizeno. Dále se na hřiště umístí vhodný odpadkový koš. Dále bude učiněn 
výběr vhodné lavičky, která se umístí v blízkosti hřiště pro odpočinek.  
 
Paní Wiedemannová dále chce řešit problematiky zimní údržby chodníků v obci. Starosta k tomu uvádí, že obec ze 
zákona nemá povinnost udržovat chodníky. Může je však z vlastní vůle udržovat. Místostarosta uvádí, že celkově je 
problém zajistit osobu pro takovou údržbu.  

 
2) Informace ke stavbě hasičské zbrojnice 

Starosta  uvádí, že byly odeslány na dotaci na ministerstvo faktury k proplacení s žádostí o platbu. Proplacení by mělo 
proběhnout koncem února či v březnu. Na stavbě hasičské zbrojnice jsou hotové příčky a kolem 10 února by měly být 
namontovány okna a začnou se provádět vnitřní instalace. Zítra proběhne kontrolní den, kdy bude upřesněn 
harmonogram dalších prací. Odpady v hasičské zbrojnici – nejlépe se jeví septik s dočišťovacím filtrem. V Bělé u 
Turnova nabízí firma 2 nádoby (septik + filtr), Pardubická firma nabízí toto v rámci jedné nádoby. Starosta obce dává 
tedy ke schválení tuto variantu (tříkomorový septik s filtry) Cenová relace touho řešení je 90 – 115 tis (cena Bělá u 
Turnova). Pro porovnání vyvážecí jímka stojí 55 tis. K ceně je třeba počítat obetonování a zabudování v ceně řádově 
cca 20-30 tis. Starosta uvádí, že samozřejmě před nákupem bude muset toto řešení projít schválením odboru živ. 
Prostředí v Turnově.  
 



Starosta dále vyzval ZO aby se někdo ujal výběru dlažby, obkladů a podlahových krytin do hasičské zbrojnice. Po 
diskuzi bylo rozhodnuto, že se vyzvednou katalogy a bude svoláno pracovní zasedání aby se vybrali uvedené 
materiály. 
 

3) Žádosti o dotace v roce 2025 
Nové dotace z LK zatím vyhlášeny nebyly, očekává se vyhlášení snad v polovině února. V rámci MMR jsou vyhlášeny 
dotace, ale bohužel jen 30% dotace a 70% spoluúčast obce. Dotace jsou určené pro obce do 3 tis. obyvatel. 
Minimální dotace pro žádost na dotaci je 500 mil. (což při plánované investici do MŠ cca 1 mil by činilo pouze 300 tis. 
a dotace by tam byla zamítnuta v začátku. Pokud by se spojila investice do zbudování další třídy společně se 
zateplením MŠ tak by investice byla cca 2 mil. žádost o dotaci by mohla jít ke schválení. Pokud by dotace vyhlášené 
LK byly ve stejném duchu jako v předchozích letech, pak by se cca 400 tis. ještě dalo získat z této dotace. 
Starosta obce tedy žádá ZO o vyjádření, zda připravit investiční akci pouze za 1 mil nebo připravit investici vč. 
zateplení. 
 

4) Informace ke kronice + video - web 
Mísostarosta představuje ZO koncepci kroniky obce. Je zde myšlenka propojit kroniku s webem obce. Kronika je 
vytvořena v txt a převedena do PDF. Je třeba dořešit, jak kroniku dělat aby se v ní dalo vyhledávek, dále jak bude 
kronika archivována. Nyní je tedy stav: je vytvořeno diskové pole na serveru na obci, ke kterému se dá přistupovat. 
Disky se archivují vzájemně mezi sebou. Místostarosta představil ZO náhled kroniky za rok 2024 a dává ZO prostor ke 
korekcím.  
 

5) Oststní agenda obce 
R.Čermák se vrací k bodu skleniček k výročí s logem obce. R. Čermák oslovil Sklářskou školu v Železném Brodě. Byl 
nám zaslán cenový návrh na různé typy skla. R. Čermák navrhuje nechat vyrobit různé druhy skla v cenové relaci do 
10 tis. sklo pro potřeby obdarování občanů. 
 
Dále R. Čermák uvádí, že řešil zajištění kontejneru na textil. Bohužel je to poměrně složité, nikdo tuto službu nechce 
poskytovat. Situace tedy zůstává i nadále k řešení.  
 
Ceny pronájmu sálu – R. Čermák upozorňuje, že cena pronájmu sálu je vzhledem k neustále se navyšujícím cenám 
všech komodit, je poměrně malá. Sál využívá velké množství lidí. Na sále bude třeba výhledově obměnit stoly a židle 
a bylo by vhodné myslet na finanční přínos tohoto objektu pro obec. ZO je však spíše toho názoru aby se nájemné 
nezvyšovalo. Bod se nechává k další diskuzi.  
 
Starosta informuje ZO o problému, který se vyskytl v MŠ. Ve školce jsou vlhké zdi a 2 vysoušeče nestačí. Starosta tak 
navrhuje nákup ještě jednoho vysoušeče, aby se zajistilo lepší odvlhčení MŠ. 
 
Agra Český Ráj učnila obci nabídku na směnu pozemků od obce. Pozemek za hřištěm je 1881 m2 v majetku Agra 
chtějí směnit za jiné pozemky navazující na jejich majetek, které jsou nyní v majetku obce. Starosta obce ukázal ZO 
které pozemky jsou obecní a kde jsou hranice pozemků AGRA a je na ZO v jakém rozsahu by mohla být směna 
provedena. Před směnou by se ošetřilo věcným břemenem přístup na navazující pozemky. M. Deči navrhuje variantu 
co nejpřesnější směny, nejmenšího rozdílu. 
 
 
 
 
 
Jelikož není další připomínek, starosta Zdeněk Šich ukončil zasedání obce v 21.50.hod. 
 
Ověřovatelé: Mgr. Radek Čermák ……………………………………………….. 
   
 Dana Ševrová ……………………………………………….. 
 
Zapsal: Zdeňka Janů ……………………………………………….. 
 
 
 
 
 
 
 


